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Det er ikke ret mange sammen
slutninger, der i dag har bue
skydning på programmet. Men 
det er en oplagt firmaidrætsakti
vitet, hvor hele familien kan del
tage og være sammen. Så det 
var måske værd at overveje at 
tage på programmet! Det vil 
man uden tvivl gøre i Esbjerg 
Firma Idræt, efter det lokale 
bueskyttelaug har lejet sig ind 
i firmaidrættens lokaler i Es
bjerg. Det vil ihvertfald være 
med til at styrke interessen.
På billedet er det Per Louschall, 
Esbjerg, sammen med sønnen 
Michael.
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De politiske partiers fritidspolitik

Til dette nummer af FIRMAIDRÆT har vi opfor
dret de politiske partier ti! at skrive et indlæg om 
deres fremtidige fritidspolitik. De fleste partier har 
imødekommet vor opfordring, mens vi i skrivende 
stund endnu ikke har modtaget noget fra Det radi
kale Venstre, SF og Fremskridtspartiet. De to først
nævnte har dog lovet, at de vil komme med et ind
læg, mens vi intet har hørt fra Fremskridtspartiet.

A f disse indlæg fremgår det hl.a., at Socialdemo
kratiets kodeord og målsætning stadigvæk er de 
mange, det gælder. Derfor vil man sætte kræfterne 
ind på den folkelige aktivitet og den brede idræt.
Det betyder ikke, at man skal udelukke eliten. Men 
partiet giver dog udtryk for, at det er bredden, der 
står partiet nærmest.

I fremtiden må der være en mere ligelig fordeling 
mellem familiens arbejde og familiens fritid. Social
demokratiet mener også, at fritidsaktiviteter rettet 
mod den samlede familie skal sikres mest muligt. 
Partiet er modstander af en stigende kommercialise
ring af fritiden, hvor aktiviteterne præges a f private 
økonomiske interesser.

Det konservative Folkeparti mener, at det er nød
vendigt at formulere en idræts- og fritidspolitik, der 
giver retningslinierne og skaber de rammer, hvorun
der idræts- og fritidssektoren fremover kan udfolde 
sig.

Partiet Venstre konkluderer, at vi er på vej ind i 
fritidssamfundet, og derfor bør man snarest -  både 
lokalt og på Christiansborg -  tage konsekvensen 
heraf Et fritidssamfund kræver nemlig en omlæg
ning på mange områder, mener partiet.

Man gør også opmærksom på, at det er fuldstæn
digt misforstået, når vedtagelsen af loven om eli
teidræt i visse kredse er blevet opfattet som en oppri
oritering af eliten på bekostning af den brede, folke
lige idræt. Det er rigtigt, at eliten har fået bedre vil
kår ved hjælp af nogle midler direkte fra statskas
sen, men den øvrige idræts pengekasse har ikke lidt 
nogen last i den forbindelse -  og skal heller aldrig

komme til det efter Venstres opfattelse, fremgår det 
af Helge Sanders indlæg.

Kristeligt Folkeparti lægger stor vægt på, at man 
skal tilrettelægge fritidstilbud, som kan inddrage 
både den yngre og den ældre generation. Fælles fri
tidsaktiviteter i og uden for hjemmet kan styrke 
familiefællesskabet og forståelsen mellem generati
oner, mener partiet.

Inden for idrætten er der brug for alle gode kræf
ter -  også firmaidrætten, der har det som sit erklæ
rede mål at styrke bredden i dansk idræt. Med sit 
naturlige tilhørsforhold til arbejdsmarkedet, har fir
maidrætten en særlig vigtig niche, en absolut vigtig 
opgave, at initiere idrætslige aktiviteter blandt ar
bejdsløse, mener partiet. Kristeligt Folkeparti opfat
ter det meget positivt, at DFIF lægger stor vægt på 
at stimulere hele familiens interesse for idræt og 
motion.

Centrum Demokraterne mener, at man i den 
fremtidige fritidspolitik må slå fast, at det offentlige 
skal give tilbud -  ikke fortælle befolkningen »hvad 
der er godt for den«. Det offentlige må skabe de fy 
siske rammer -  befolkningen selv fylde dem ud. Det 
betyder, at »valgfrihed« bliver nøgleordet. Danske
ren skal have mulighedfor at være aktiv i sin fritid -  
vel at mærke, hvis han/hun selv har lyst, mener 
Centrum-Demokraternes landsformand Peter Du
etoft.

Venstresocialisterne har faktisk ikke en fritidspo
litik. Men vi har en politik for livet - der selvfølgelig 
også omfatter fritiden, skriver Steen Tinning. Han 
mener dog alligevel, at alle bør have lige adgang til 
at udfolde sig i fritiden, efter egne lyster og evner.

Efter disse gode og positive udtalelser skal det 
blive spændende at følge den kommende bebudede 
breddeidrætsdebat i Folketinget. Så vil det nemlig 
vise sig, om man fortsat er lige så positiv, når der 
skal træffes nogle beslutninger!

- j r .
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CYKL’ 85 kampagnen bryder med traditionerne:

Selvregistreringen er faldet væk
-  TOUR DE PEDAL er navnet på årets cykelkampagne

Alle har hørt om TOUR DE 
FRANCE. Om 3-4 måneder har 
alle også hørt om TOUR DE PE
DAL. Det er nemlig navnet på 
årets cykelkampagne, CYKL’ 85. 
Nu skal det selvfølgelig ikke for
ståes, at vi vil lave en kopi af det 
store franske cykelløb med al 
dets spændende dramatik. Nej, så 
langt fra. Men vi kan da lade os in

spirere til at krydre vores eget 
TOUR DE PEDAL på en sjov 
måde.

Og det har vi så gjort. Lige fra 
førertrøjer og bjergtrøjer til den 
afsluttende laurbærkrans. Det vil 
vi fortælle mere om i de følgende 
numre af FIRMAIDRÆT.

På nuværende tidspunkt skal 
sammenslutningerne beslutte sig

til at være med i årets CYKL’- 
kampagne. Et arrangement af 
denne størrelsesorden kræver 
planlægning, også ude i de cirka 
40 byer, der atter i år vælger at be
stige jernhesten.

Tidligere års cykelkampagnen 
har dels bestået af en række arran
gementer og dels af en opfordring 
til at cykle på egen, selvregistre
ring. CYKL' 85 bryder med tradi
tionerne, idet selvregistrering fal
der væk. I stedet vil vi satse på 
endnu flere, bedre og større arran
gementer, ligesom begrebet ring
cykling gerne skulle vinde indpas.

Ringcykling bliver en arrange
mentstype, hvor den enkelte selv 
vælger sin rute. Han ved hvor 
i omegnen hans vendepunkt er -  
det har han nemlig fået at vide i 
sammenslutningen, og han har og
så fået at vide, hvornår dette ven
depunkt er åbent. Altså kører han 
sin aftentur ud til vendepunktet, 
møder der evt. en masse andre, 
som han kan følges med videre. 
Eller måske får han en aftale om, 
ad hvilken rute man sammen cyk
ler ud til vendepunktet i morgen. 
Ringcykling bliver dermed et 
spændende arrangement for den 
enkelte, samtidig med at det er 
simpelt at stable på benene for ar
rangørerne.

Dansk Firmaidrætsforbund 
glæder sig til også at se jer ude i 
den dejlige danske natur. Den er 
faktisk køn, specielt når man ser 
den fra en cykelsadel. -jb .

R DE PEDAL
Sjov, spænding, go’ motion og hyggeligt 

samvær, på 2 hjul...for hele familien!

AMAJ-1.JUNI
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Sommerferie -  familieferie, så er det . .

AKTIV FERIE 
på DFIF-centret
i Oksbøl

Sommerferie er for nogle at lade 
sig gennembage under den varme 
sol -  for andre drejer det sig om at 
få rørt de dovne lemmer. Hvorfor 
ikke kombinere disse to ønsker? 
Kombinationen har vi her i Dansk 
Firmaidrætsforbund. Det er AK
TIV FERIE -  en rigtig sommer
ferie!

En uge med masser af sjove ak
tiviteter for hele familien på 
Dansk Firmaidrætsforbunds eget

kursus- og feriecenter i Oksbøl. 
En uge i den dejlige vestkystnatur 
med ubegrænsede muligheder for 
spændende aktiviteter for både 
børn og voksne -  en rigtig familie
ferie!
Og så er priserne også familieven
lige. En familie med 2 børn under 
12 år skal eksempelvis kun betale 
2.975,- kr. for en uges AKTIV FE
RIE -  alt inklusive. Prisen frem
kommer sådan her:

Værelse pr. uge.......1.175,- kr.
Pension (omfattende 
tre måltider, arrange
menter, aktivitets
leder m.m)

pr. person pr. uge .... 600,- kr.
Børn under 4 år gra
tis. Børn mellem 4 og 
11 år, inkl., 50% rabat.

Da der erfaringsmæssigt er rift 
om pladserne, vil vi opfordre inte
resserede familier til hurtigst mu
ligt at foretage den nødvendige re
servation. -  Jo før det sker jo stør
re mulighed er der også for at få 
netop den periode, som nu passer 
bedst til den enkelte familie.

Ønsker man yderligere oplys
ninger om hvad AKTIV FERIE 
egentlig er for noget så kontakt 
venligst DFIF-centret i Oksbøl på 
tlf (05)27 13 11.

- jr .

Aktivitetsudvalget er skuffet over den ringe interesse for kampagnetilbuddet:

Ta’ et slaw bordtennis
Mod forventning har man ikke hørt om en eneste igangværende Kantine-cup turnering

Sådan lød aktivitetsudvalgets op
fordring til vintersæsonens kam
pagnetilbud.

Det er nemlig en af udvalgets 
opgaver at sætte nye aktiviteter 
igang samt at stimulere gamle 
kendte aktiviteter, der af den ene 
eller anden grund er forsømt i for
bundssammenhæng.

Det sidste mente udvalget, at 
bordtennis var.

Det skal ikke forstås sådan, at 
der ikke spilles bordtennis af for
bundets medlemmer; men udval

get mente, at bordtennis kunne 
have godt af at blive præsenteret i 
en lidt anden form, der kunne give 
mulighed for en lidt bredere del
tagelse i aktiviteten.

Mod forventning har vi ikke 
hørt om én eneste igangværende 
Kantine-cup.

Det kan udledes som manglen
de interesse for aktiviteten, for vi 
tror ikke på, at allerede igang
værende bordtennisspillere ikke 
gerne ser nye med- og modspillere 
ved bordene.

Det er ærgerligt at vi tilsynelad
ende har skudt forbi ved valg af 
aktivitet; men i erkendelse heraf, 
kan man naturligvis ikke forvente 
deltagelse i sidste fase af kampag
nen, Træfstævner, på nuværende 
tidspunkt.

Udvalget håber dog, at man i 
sammenslutningerne vil bruge de 
fremstillede plakater og turne
ringskort, og på den måde slå et 
slaw for bordtennis.

Kaj
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J )  DANSK FIRMAIDRÆTSFORBUND

Tilmeldingsfristen
overholdt
Tilmeldingen var sat til d. 1/2 og 
gennem måneders opfordring til 
medlemslandene under EFCS, 
lykkedes det faktisk at få alle til at 
overholde den fastsatte dato.

1 skrivende stund (primo fe
bruar) har følgende nationer til
meldt:

Norge
Tyskland
Belgien
Belgien
Jugoslavien
Danmark

919
967
224 (flamsk) 
88 (fransk) 
74 

250

Sverige 255
England 250
Holland 155
Østrig 45
Frankrig 150

Et samlet deltagerantal på 3377, 
hvortil man skal lægge evt. tilmel
dinger som var undervejs om
kring d. 1/2, samt evt. deltagere fra 
Polen og Israel, idet disse lande 
har ønsket at sende idrætsfolk til 
denne festival.

Dansk Idrætshistorisk 
Forening

Der indkaldes hermed til generalforsamling den 16/3 kl. 
13.30 i

DANSK IDRÆTSHISTORISK FORENING 
KROPOG KULTUR

Sted: Danmarks Højskole for Legemsøvelser, Nørre Alle 53, 
2200 København N.

Dagsorden og nærmere oplysning om foreningen kan fås 
hos formanden på nedenstående adresse

DANSK IDRÆTSHISTORISK FORENING 
Krop og Kultur 

c/o Else Trangbæk
Danmarks Højskole for Legemsøvelser 

Nørre Alle 51 . 2200 N

Et skud på sluttal kommer til at 
ligge på ca. 3700, men dette tal 
holder ikke for de folk i Middel
fart som skal klare overnatning og 
bespisning. Ca. 400 ledere/offi- 
cials skal der også være plads til, 
så der bliver fyldt godt op overalt, 
når man tager i betragtning, at 
sengekapaciteten (uden skoler) 
ligger på ca. 4000 enheder.

I næste nummer af FIRMA
IDRÆT vil vi gå tættere på de en
kelte områder som deltagerne 
kommer i berøring med.

Jens Boe
forlader
DFIF

Konsulent Jens Boe, der har væ
ret ansat i DFIF siden den l. au
gust 1978, forlader nu forbundet 
for at prøve nye udfordringer.

Han rejser med udgangen af fe
bruar 1985 til Kolding, hvor han 
har fået job som turistchef pr. 1. 
marts 1985.

—jr-
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De 4 årstider
Aktivitetsudvalgets nyeste kampagnetilbud for motionister

Sådan kaldes Dansk Firmaidræts
forbunds nyeste motionskampag
ne, der som navnet antyder skal 
strække sig over de fire årstider og 
ikke nødvendigvis kun i ét år.

Kampagnen er et af de tilbud, 
aktivitetsudvalget kommer med til 
kredse og sammenslutninger.

Motionsaktiviteterne, der skal 
finde sted i de fire årstider, er af
passet efter disse, og der er således 
ingen grund til, at man ikke skulle

gå igang i alle årstider. Nærmere 
om oplægget til kampagnen er ud
sendt til kredse og sammenslutnin
ger, og kan i øvrigt høres og ses 
ved f.eks. kredsbestyrelsesmøder 
efter aftale med aktivitetsudval
get.

Af erfaring ved man, at mange 
lokale ledere må varetage flere 
funktioner, og at de fungerer som 
Tordenskjolds soldater. Derfor vil 
man visse steder synes, at det er

umuligt at kaste sig over alle nok 
så gode tilbud fra aktivitetsudval
get, og de kendte og veletablerede 
aktiviteter får førsteprioritet ved 
udvælgelsen.

Da udvalget er klar over denne 
problemstilling, har vi sammen 
med kampagnetilbuddet De 4 års
tider planlagt kredsvise rekrutte
ringer af nye (og tidligere) moti
onsledere specielt med henblik på 
denne kampagne; men ledernes 
viden og erfaring vil naturligvis og
så kunne anvendes i andre lignen
de sammenhænge.

I aktivitetsudvalget mener vi, at 
sammenslutningerne i visse tilfæl
de har svært ved at få folk til at 
indtræde på leder- eller udvalgs
poster i en længere årrække, men 
at det måske vil være nemmere at 
formå personer til at give sig i kast 
med en konkret mere tidsbestemt 
opgave.

Derfor tilbyder vi at afholde 
kredsvise lederkurser, såfremt 
kredsens sammenslutninger selv 
stiller med de interesserede em
ner. Alle kredsens sammenslutnin
ger behøver nødvendigvis ikke 
være med fra starten, og samar
bejde flere kredse imellem vil selv
følgelig også være velkomment.

Kampagneoplægget er klar til 
præsentation i kredsene jævnfør 
det udsendte materiale herom. 
Flere kredse har allerede benyttet 
sig af tilbuddet.

Kursusoplægget er klar. Den 
første kreds er også klar til at lade 
det afvikle.

Udvalget håber, at flere følger 
efter i løbet af foråret, så man er 
klar til kampagnens start i efter
året 1985.

Er man beredte til at deltage er 
det naturligvis ingen forudsæt
ning, at man har haft motionsle
derne på disse specialkurser.

Vi håber på stor deltagelse fra 
starten af kampagnen; men aktivi
teterne er udvalgt sådan, at man 
skal kunne »hoppe på« i hvilken 
som helst årstid og fortsætte i 
mindst ét år.

Kaj
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Hakon Jørgensen svarer på forslaget om idrætsmærkeaktiviteter i DFIF:

Kursusudvalget er beredt!

Det er med stor interesse, jeg 
har læst Freddy Andersens indlæg 
i firmaidrætsbladet nr. 1 1985.

Familieaktivitet-idrætsmærke-
aktivitet-go’-motion.

Det er et udmærket initiativ, 
som er sat i gang af Ringsted Fir
ma-Sport. Jeg er helt enig med Lis 
og Freddy i, at denne form for 
»sport« må være ideel for mange 
andre sammenslutninger under 
DFIF.

Årsagen til, jeg har fattet pen
nen, er, at Freddy Andersen har 
fremsat, nogle gode og udmærke
de forslag, til kommende idræts
mærkeaktiviteter. Du har udfor
met dine forslag, på en genial må
de, fordi de henvender sig til så
vel vores bladredaktør -  for
bundsstyrelsen -  aktivitetsudval
get -  kursusudvalget og ikke 
mindst forbundets markedsfø
ringskonsulent.

Men efter min mening, mang
ler der nogle instanser i din hen
vendelse; Det er din sammenslut
ningsbestyrelse-kredsen og kred
sen kursuskontaktmand. Har du 
talt med dem? Hvordan er deres 
holdning? Hvorfor har de ikke la
det høre fra sig?

Men bortset fra det, skal jeg på 
kursusudvalgets vegne, forsøge at 
besvare din henvendelse, vedrø
rende det forslag, der har med 
kursusindhold at gøre. Du fore
slår, at der indenfor DFIF, bliver 
iværksat en eller flere weekend
kursus, for kommende instruktø
rer. Dertil kan jeg sige, at vi i kur

susudvalget, gerne vil medvirke 
dertil, såfremt behovet og det an
tal deltagere, som er nødvendigt 
er tilstede.

Men som regel, går der jo lang 
tid, fra en god idé fødes og til den 
tid, at den har fået sådan et om
fang, at den kan tages med på for
bundets kursusplan.

Må jeg her foreslå, at hvis I er 
interesseret i et kursus, at I hen
vender jer til kursusudvalget. Vi vil 
i første omgang anbefale et min
dre kursus i jeres sammenslutning 
eller kreds. Vi kan dertil være be
hjælpelig med såvel materiale og 
økonomisk støtte. Det er i øje
blikket 500 kr. i grundbeløb og 30 
kr. pr. deltager, der er medlem af 
DFIF. De nærmere regler kan fås 
ved henvendelse til din sammen
slutning eller kreds og kredsens 
kursuskontaktmand, eller ved 
henvendelse til kursusudvalgets 
konsulent: Peter Jensen på for
bundskontoret. Det gælder na
turligvis også andre sammenslut
ninger og kredse, der ønsker at få 
iværksat nogle kurser. Til Freddy 
vil jeg slutte med at sige tak for dit 
indlæg, og håber, at det gode ini
tiativ, I har taget i Ringsted Fir
ma-Sport, vil få den opbakning 
ude i andre sammenslutninger og 
kredse.

Kursusudvalget er beredt til at 
gå i gang, når behovet og delta
gerne er tilstede.

Med venlig hilsen 
v/kursusudvalgets formand,

Hakon Jørgensen.

P— — Ha n «  s i f  ■ H iwulth- .

Middelfart
25. maj kl. 15.00
Næstved
8. juni kl. 15.00 
Viborg
9. juni kl. 13.00 
Svendborg
15. juni kl. 15.00
Danmarks nye motions
stafet-løb alle FIRMA
HOLD bør være i.
FIRMARÆKKEN har 
klasser til:
Herrer (4 delt.) Oldboys 
(4) Veteran (3) Damer (3) 
Mixede (4)
Løbsinvitationen forelig
ger ca. 1. marts 1985.
Landsarrangører:
Dansk
Firmaidrætsforbund 
Dansk Athletik Forbund
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Aktivitetsudvalget svarer på forslaget om idrætsmærkeaktiviteter i DFIF:

Idrætsmærket -  en god 
familieaktivitet

Det er med interesse, at jeg læser 
Freddy Andersens indlæg om 
idrætsmærket i FIRMAIDRÆT 
nr. 1 -  1985.

Det er givet, at familier udmær
ket kan følges til såvel træning 
som prøveaflæggelse, selv om kra
vene er forskellige for de forskel
lige aldersgrupper og de to køn.

Som Freddy Andersen er inde 
på, er det rigtigt, at der skal gøres 
en ihærdig indsats for at udbrede

interessen for idrætsmærket i fir
maidrætskredse.

De punkter, der nævnes i ind
lægget er jo ikke ukendte for Fir
maidrætsforbundet og dermed 
heller ikke for de her siddende ud
valg.

Tidligere har aktivitetsudvalget 
f.eks. på familiemotionskurserne 
haft et fast indslag i teori og prak
tik om idrætsmærkeaktiviteterne.

Rækkefølgen og prioriteringen

af de nævnte punkter kan diskute
res; men det er sikkert, at den 
samlede indsats må intensiveres, 
hvis man ønsker udbredelse af 
kendskabet til idrætsmærket in
denfor vore rækker.

Aktivitetsudvalget er ikke frem
med overfor tanken og trækker 
naturligvis gerne på Freddy An
dersens interesse og erfaring i den 
forbindelse.

Kaj

DFIF er positiv 
over for 
idrætsmærket

DFIF’s formand Tage Carlsen er 
positiv over for Freddy Andersens 
forslag i sidste nummer af FIR- 
M AI DRÆT, hvor han foreslår, at 
DFIF skal gå mere aktivt ind for 
en udbredelse af IDRÆTS
MÆRKET i forbundet.

-  Jeg kan fuldt ud tilslutte mig 
Freddy Andersens forslag. -  Jeg 
har altid ment, at idrætsmærke
aktiviteten var en oplagt opgave 
for firmaidrætten at beskæftige sig 
med.

-  Erhvervelsen af IDRÆTS
MÆRKET, og den træning, det 
medfører, henvender sig nemlig til 
hele familien uanset alder og for
udsætninger.

-  Jeg er også glad for de positi
ve tilkendegivelser både kursus
udvalget og aktivitetsudvalget i 
DFIF giver udtryk for, understre
ger Tage Carlsen.

-  I forbundsstyrelsen hilser vi 
Freddy Andersens forslag vel
kommen. -  Det er vort håb, at det

kan blive startskuddet til en øget 
idrætsmærkeaktivitet i vore sam
menslutninger landet over. -  Vi vil 
bakke initiativet 100 procent op i 
forbundsstyrelsen, slutter Tage 
Carlsen.

-jr.
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Socialdemokratiet:

Det er de mange det gælder 
-  den folkelige aktivitet 
og den brede idræt
Af Jimmy Stahr, MF (S)

Det er naturligt, at arbejderbevæ
gelsen i sin 1800-tals begyndelse 
mest interesserede sig for arbejds
livet, lønnen og de sociale for
hold.

Men faktisk varede det ikke 
mange år før arbejderbevægelsen 
og dermed Socialdemokratiet be
gyndte at interessere sig for det, 
der lå efter arbejdstiden -  altså fri
tiden.

Og fra starten har målet været 
klart. Medens den borgerlige fri
tidspolitik gik ud på at skabe mu
ligheder for, at den enkelte kunne 
udfolde sig, så gik arbejderbevæ
gelsens mål ud på at skabe mulig
heder for de mange.

Der var ikke megen fritid i star
ten -  derfor var det ikke mindst 
vigtigt at skabe friluftsmuligheder 
for arbejderne i byerne.

Derfor satsede man f.eks. hårdt 
på kolonihaver, som dels kunne 
give frisk luft i fritiden, dels kun
ne være med til at strække hus
holdningspengene.

I løbet af første halvdel af 1900- 
tallet skabte man læseklubber, 
biografer, oplysningsforbund, 
Dansk Folke Ferie, idrætsfor
bund, sang- og musikforbund, sa- 
mariterforbund, teaterorganisa
tion og for børnene DU1- Leg og 
Virke. Det var allesammen orga
nisationer, der skulle hjælpe folk 
til et rigere fritidsliv.

Samtidig fik folk i disse år mere 
og mere fritid -  og fik større lyst til 
at engagere sig.

I de sidste år har billedet æn-

Jimmy Stahr,

dret sig. Den aktive fritid i fami
lien er faktisk blevet beskåret. 
Dels arbejder begge forældre, 
hvilket nedsætter den samlede fri
tid -  dels er vejen til arbejdet for 
mange blevet længere og dermed 
mere tidrøvende -  og endelig slu
ger fjernsynet en del af den aktive 
fritid. For mange mennesker kræ
ver det også en ekstra overvindel
se -  hvis arbejdet er belastende -

at overvinde den stress, der følger 
med.

Endelig skal vi ikke glemme, at 
mange mennesker -  heraf mange 
forældre - i længere perioder bor 
alene med deres børn (p.gr.a. 
skilsmisse), og det giver ikke over
skud til at få noget effektivt ud af 
fritiden.

Det er forståeligt, at mange 
mangler kræfter til kulturelle og 
fritidsmæssige aktiviteter.

Socialdemokratiet har netop i 
disse år udarbejdet et nyt pro
gram for fritiden og for idrætten.

Og stadigvæk er kodeordet og 
målsætningen: det er de mange, 
det gælder. Derfor sætter vi kræf
terne ind på den folkelige aktivi
tet og den brede idræt. Det bety
der ikke, at man skal lukke eliten, 
hvad enten det er Det kgl. Teater 
eller eliteidrætten. Vi har brug for 
alle impulser i vores kultur -  både 
bredden og eliten. Men bredden 
står partiet nærmest.

1 fremtiden må der være en me
re ligelig fordeling mellem famili
ens arbejde og familiens fritid.

Socialdemokratiet vil arbejde 
for at styrke de socialt og fysisk 
svageste gruppers adgang til 
idrætslig udfoldelse. Det er ikke 
mindst vigtigt, at der er gode mu
ligheder for børn og for, at ar
bejdsløse kan få adgang til idræts
banerne.

Socialdemokratiet betragter 
idrætten som en del af kulturlivet 
og vil søge at styrke idrættens pla
cering i forbindelse med uddan-
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nelsesreformer og ændringer i ud
dannelseslovgivningen.

Det er vigtigt at udbygge den 
sundhedspædagogiske indsats og 
fremme en alsidig idrætsforsk
ning.

Udbygningen af idrætsområ
der skal sikres i forbindelse med 
nye boligområder og idrætsanlæg 
skal -  hvor det er muligt -  anlæg
ges i forbindelse med lokaler, som 
udnyttes til andre former for kul
turelle aktiviteter.

Socialdemokratiet mener iøv- 
rigt, at fritidsaktiviteter rettet mod 
den samlede familie skal sikres 
mest muligt -  ligesom vi ønsker at 
modvirke en stærk aldersopde
ling i aktiviteter og økonomisk 
støtte. Hele befolkningen må sik
res adgang til rekreative områder. 
Der skal oprettes lejrpladser, fri- 
luftsgårde, feriebyer, hytter og ko
lonihaver.

Socialdemokratiet er modstan
der af en stigende kommercialise

ring af fritiden, hvor aktiviteterne 
præges af private økonomiske in
teresser.

Og alle vegne er det vigtigt at 
sikre, at de arbejdsløse kan bruge 
fritidstilbuddene i dagtimerne.

Der er fantastisk meget at gøre 
endnu -  og hvis vi hele tiden be
varer mennesket som centrum -  
og beskytter naturen, så kan vi 
ved samarbejde komme meget 
langt!

Jimmy Stahr.

Centrum Demokraterne:

Det menneskelige fællesskab bør 
erstattes med et fritidsfællesskab
CD har siden 1977 sagt, at kun en 
arbejdsdeling og en nedsættelse af 
arbejdstiden kan »klare arbejdsløs
heden«. Samtidig har vi inden for 
de seneste år set en teknologisk 
udvikling, der kan føre til et »bib- 
bib-samfund«. I fremtidsromaner
nes skræksamfund skildres isole
rede, ensomme mennesker uden 
anden kontakt med overdenen 
end skærmenes grønne bogstaver 
og tal. -  I CD tror vi ikke, det går 
så galt. Snarere tværtimod. Vi tror, 
at den teknologiske udvikling og 
den kortere arbejdstid begge vil 
øge behovet for menneskelig kon
takt i den mere fritid. Der er altså 
større behov for en fritidspolitik 
end nogensinde.

Den aktuelle nedsættelse af ar
bejdstiden er ikke stor. Man taler 
om en 35 timers uge. En sådan 
nedsættelse vil ikke i sig selv brin
ge fritidsmæssige problemer. 
Mange mennesker vil nok føle be
hov for at være mere sammen i fa
milien -  besøge pårørende på 
f.eks. plejehjem osv. En mentali

tetsændring på dette område, bør 
vi styrke. Den mere gammeldags 
opfattelse, hvor familien og dens 
forskellige generationer var et he
le, bør styrkes. Ser vi derimod på 
udviklingen i de efterfølgende år, 
vil en forøgelse af fritiden måske 
med hele 15-20-25 timer om ugen 
-  såvel på grund af kortere ar
bejdstid som på grund af mindre 
transporttid til arbejdet -  blive en 
realitet. Så er der behov for aktiv 
kultur- og fritidspolitik.

En vigtig del af fritidslivet er det 
arbejde, der sker f.eks. inden for 
oplysningsforbund. Endnu vigtig
ere er det frivillige arbejde, der 
udføres på idræts og ungdomsom
rådet. En fornuftig fremtidig poli
tik må støtte disse områder. Det 
betyder dels at det offentlige ikke 
skal komme med »forkromede 
planer«, der kan medføre, at det 
frivillige arbejde dør ud og skal er
stattes af offentlig virksomhed. 
Dels at man f.eks. af skattemæssig 
vej sikrer, at de frivillige ledere 
økonomisk har mulighed for at

fortsætte deres arbejde.
I den fremtidige fritidspolitik 

må vi slå fast, at det offentlige skal 
give tilbud -  ikke fortælle befolk
ningen »hvad der er godt for den«. 
Det offentlige må skabe de fysiske 
rammer -  befolkningen selv fylde 
dem ud. Det betyder at »valgfri
hed« bliver et nøgleord.

Når CD eksempelvis ønsker et 
dansk TV 2 er det for, at alternati
vet til Danmarks Radio ikke nød
vendigvis skal være et nationalt 
udenlandsk TV eller satellit udsen
delser. Det har stor kulturpolitisk 
betydning. Men det betyder ikke, 
at alternativet i CD-samfundet er 
TV-kiggeri-døgnet-rundt. Vi vil 
sikre andre fritidsmuligheder, der 
kan lokke befolkningen væk fra 
skærmen. Vi mener, at bl.a. skolen 
må inddrages i dette. Ved på et 
tidligt tidspunkt at vise børnene 
gode og spændende teaterstykker, 
god musik, god kunst -  ved at lære 
børnene, at der faktisk findes en 
Holberg eller en Ibsen -  kan man 
sikre sig, at de kender et alternativ
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til bib-bib-spil og videomaskiner. 
Vi skal give befolkningen lyst til at 
bruge alternativerne. Forudsæt
ningerne for at det kan lykkes er 
imidlertid, at man satser på kvali
tet. Forudsætningen for et aktivt 
kulturliv er, at kvaliteten fasthol
des. Det stiller krav til rammerne. 
Det stiller krav til ledere. Men det 
stiller også krav til indholdet -  alt
så at deltagerne selv er kritiske 
overfor kvaliteten af de tilbud, de 
vælger. Det er ikke nok, at man 
satser på »dagens tilbud«. Man bør 
skabe muligheder, der bygger på 
kvalitet.

Som nævnt vil fremtidsdanske
ren kræve øget menneskelig kon
takt. Det betyder, at der vil blive 
lagt mere vægt på lokalt kulturliv 
end nu. 1 dag kender vi beboerhu
se og medborgerhuse, der kun til
fredsstiller små politiske kliker i 
stedet for at betjene hele lokal
samfundet. Det bør ændres. De 
lokale kulturcentre bør være for 
alle -  altså en genoplivelse af for
samlingshustanken.

Danskeren skal have mulighed 
for at være aktiv i sin fritid -  vel at 
mærke, hvis han/hun selv har lyst. 
Men det menneskelige fællesskab, 
der tidligere har bygget på ar
bejdspladsen -  og som får vanske
lige kår med nedsat arbejdstid -  
bør erstattes med et fritidsfælles
skab. Her spiller ikke mindst 
idrætsorganisationerne en vigtig 
rolle. Det er een af grundene til, at 
CD støtter eliteidrætten. Vi tror, 
at man gennem god idrætsunder-

Peter Duetoft.

holdning kan skabe interesse for 
det brede frivillige arbejde, der i 
stor målestok udføres. Netop fir
maidrætten kan jo i dette fritids
billede få en ganske særlig place
ring. Hvis man -  trods den mindre 
arbejdstid -  vil fastholde sammen
holdet omkring arbejdspladsen, 
kan en styrkelse af Firmaidrætten 
være een af vejene. Forudsætnin
gen er som nævnt, at man giver

frivillige ledere rimelige arbejdsvil
kår. Men det stiller også uddan
nelsesmæssige og andre krav til 
de kommende ledere.

Det koster penge. Og det er 
selvfølgelig fint, at et regeringspar
ti snakker om øgede udgifter på et 
tidspunkt, hvor man er midt i en 
økonomisk hestekur, der bl.a. in
deholder besparelser. Jeg vil der
for godt understrege, at dette ind
læg skulle omhandle fremtidens 
fritidspolitik. Hestekuren skulle jo 
nødig vare evigt -  så de økonomi
ske muligheder må øges i takt med 
bedre balance i økonomien. Net
op CD har ved talrige lejligheder 
advaret mod, at man sparer på 
kultur- og fritidsområdet. Heldig
vis ser det ud til, at kommunerne 
følger vor advarsel. Der er ikke 
sparet mere på dette område end 
på andre, selvom man frygtede det 
på forhånd. Der er altså ikke slået 
noget i stykker. Vi tror i CD, at in
vestering i rammer for fritidsudfol
delser er en god investering. Men 
vi ønsker samtidig, at befolknin
gen selv må vælge. Ingen skal tvin
ges til aktivitet uden egen vilje. 
Derfor skal diskussionen om frem
tidens fritidspolitik ikke overlades 
til folk, der ønsker et meget styret 
og dikteret samfund. Andre politi
ske synspunkter må også med. 
Netop derfor er det en vigtig debat 
Dansk Firmaidrætsforbund læg
ger op til -  og det skal I have tak 
for!

Peter Due toft 
landsformand, CD
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Partiet Venstre:

Fritidssamfundet 
vil kræve endnu 
mere af os
Af folketingsmedlem Helge Sander, Venstre

Selv om vi naturligvis ikke får 35 
timers arbejdsuge i forbindelse 
med dette års overenskomstfor
handlinger, er der næppe tvivl om. 
at fremtiden vil byde på mindre 
arbejde i klassisk forstand.

Vi er allerede på vej ind i fri
tidssamfundet, og politisk bør vi 
snarest -  både lokalt og på Chri
stiansborg -  tage konsekvensen 
heraf. Et fritidssamfund kræver 
omlægning på mange områder.

For at flest mennesker kan bli
ve bedst mulig tilfreds med deres 
tilværelse, tror jeg også, at det er 
vigtigt med en holdningsændring. 
Alle former for beskæftigelse må 
respekteres som ligeværdige. 
Kvinden i kontorstolen og man
den ved samlebåndet er arbejde, 
alle kan forstå, men i fremtiden er 
det væsentligt, at vi også -  uanset 
alder -  respekterer de mange op
gaver, som også skal løses i for
bindelse med så mange aktivitets
tilbud som overhovedet muligt.

Omkring halvdelen af den dan
ske befolkning dyrker idræt eller 
motionerer i dag. Det er en uvur
derlig kendsgerning -  både for 
den aktive og for samfundet -  og 
vigtigheden bliver bestemt ikke 
mindre i de kommende år, hvor 
endnu mere arbejde bliver stille
siddende.

Det er glædeligt, at vi i Dan
mark har en bred vifte af tilbud 
gennem Dansk Idræts-Forbund, 
De Danske Skytte-, Gymnastik- 
og Idrætsforeninger, De Danske 
Gymnastik- og Ungdomsforenin

Helge Sander.

ger samt Dansk Firmaidrætsfor
bund, der også alle er på tipslo
ven. Mangfoldigheden har også 
sin værdi inden for idrætten.

Det er fuldstændig misforstået, 
når vedtagelsen af loven om elite
idrætten i visse kredse er blevet 
opfattet som en opprioritering af 
eliten på bekostning af den brede, 
folkelige idræt.

Det er rigtigt, at eliten har fået 
bedre vilkår ved hjælp af nogle 
midler direkte fra statskassen, 
men den øvrige idræts pengekas
se har ikke lidt nogen last i den 
forbindelse -  og skal heller aldrig 
komme til det efter Venstres op
fattelse.

For Venstre er massernes 
idrætsaktiviteter og -oplevelser så 
værdifulde, at vi så vidt muligt vil 
styrke de mange tusinde ledere og 
aktive.

Denne opgave har altid pri
mært ligget ude i kommunerne, 
men det er vort håb, at den bred- 
deidræts-debat, som vi i løbet af 
foråret skal have i Folketinget, ik
ke alene vil afdække god vilje hos 
de politiske partier -  men også 
handling!

Breddeidrættens tilskud fra det 
offentlige har de seneste år an
draget næsten 2 mia kroner. Det 
er mange penge, men skal vi leve 
op til rimelige krav og intentio
nerne i fritidssamfundet, er det 
næppe tilstrækkeligt.

Jeg kan ikke lade være med at 
sammenholde de 2 mia sportskro
ner med de 37 mia kroner, som 
det danske samfund i 1985 for
venteligt skal udbetale i forbin
delse med arbejdsledighed (dag
penge, efterløn, job-tilbud og kon
tanthjælp).

Når vi tænker på, hvor mange 
hænder og »frie« hjerner, der dag
ligt mangies inden for idrætten, 
spejderbevægelsen, omsorgsar
bejdet og lignende, er det kede
ligt at udbetale så mange passive 
penge.

Kunne vi blot omfordele 1 mia 
kroner, ville meget se lysere ud for 
alle parter, men hvor er det »lyse 
hoved«, der kan lægge et brug
bart oplæg på bordet?

Vi skal ikke starte med at læg
ge blokeringer, men generelt må 
Venstre fastholde, at vi lægger stor 
vægt på, at lederfunktionerne in
den for idræts- og ungdomsarbej
det skal hvile på ulønnet og frivil
ligt grundlag.
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Kristeligt Folkeparti:

Det er væsentligt, at man 
styrker bredden i dansk idræt
Det er med glæde, jeg på Kristeligt Folkepartis vegne efterkommer opfordringen til at skri
ve om partiets fritidspolitik.

I Kristeligt Folkepartis princip
program står der om fritidspoli
tik:

»Teknologisamfundet medfø
rer øget fritid for den enkelte, som 
må sikres muligheder for at ud
nytte fritiden aktivt og konstruk
tivt.

Amatørprincippet 
det afgørende

Samfundet må derfor sørge for 
forskellige fritidsfaciliteter, f.eks. 
naturområder, idrætsanlæg og 
kulturanlæg i bred forstand. Der 
skal gives et varieret tilbud om 
idræt til borgere i alle aldre og 
samfundslag. Amatørprincippet 
bør være det afgørende, og idræt
ten bør hvile på den indsats, som 
lederne yder af idealistiske grun
de. Dansk deltagelse i internatio
nal sport bør ikke gøres afhængig 
af politiske overvejelser.

Fritids
politik

Age Jensen.

Den rodfæstede danske skik at 
danne foreninger til fremme af 
gavnlige formål bør stimuleres - 
dels fordi der derved løses en ræk
ke nødvendige opgaver ad frivil
lig vej, og dels fordi foreningslivet 
styrker nærdemokratiet. Samfun
det bør stille faciliteter til rådig
hed for foreningsarbejdet, og for 
børne- og ungdomsorganisatio
nernes vedkommende yde direk
te støtte. Der bør lægges stor vægt

på at tilrettelægge fritidstilbud, 
som kan inddrage både den yngre 
og den ældre generation. Fælles 
fritidsaktiviteter i og uden for 
hjemmet kan styrke familiefæl
lesskabet og forståelsen mellem 
generationerne.

Også teater- og musiklivet, bå
de for professionelle og for ama
tører, må støttes, f.eks. ved abon
nementstilskudsordninger og mu
sikskoler«.

I Kristeligt Folkeparti har vi 
stor forståelse for idrættens be
tydning, også som et tilbud til be
folkningen om en positiv udnyt
telse af fritiden. Vi opfatter idræt
ten som en modvægt mod de 
mange nedbrydende kræfter, der 
opererer i vort samfund.

Det er glædeligt, at idrætten 
har stigende tilgang, og at idræt 
ikke blot dyrkes af børn og unge, 
men i stigende omfang også af de 
øvrige aldersgrupper i samfundet.

Bredden
I den forbindelse er det væ

sentligt, at vi styrker bredden i 
dansk idræt, men vi bør være op
mærksomme på, at konkurrence 
kan være sund. Den folkelige 
idræt og eliteidrætten er nøje for
bundet med hinanden, og kan ik
ke undvære hinanden. Eliteidræt
tens topfolk rekrutteres fra den 
brede, folkelige idræt, og elite
idrætten animerer flere til at dyr
ke den brede idræt.

1 Kristeligt Folkeparti ser vi 
med bekymring på, at folkesund-
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heden i Danmark er forringet i de 
seneste år, og derfor er der god 
grund til at prioritere det arbejde 
højt, der udføres rundt omkring i 
de mange idrætsklubber. Samti
dig glæder vi os over det idealisti
ske arbejde de mange ulønnede 
ledere udfører i foreningerne.

Inden for idrætten er der brug 
for alle gode kræfter -  også fir
maidrætten, der har det som sit 
erklærede mål at styrke bredden i 
dansk idræt. Med sit naturlige til

hørsforhold til arbejdsmarkedet, 
har firmaidrætten en særlig vigtig 
niche, en absolut vigtig opgave, at 
initiere idrætslige aktiviteter 
blandt arbejdsløse.

Kristeligt Folkeparti opfatter 
det meget positivt, at DFIF læg
ger vægt på at stimulere hele fa
miliens interesse for idræt og mo
tion.

Vi ønsker lykke til i arbejdet 
fremover. Aage Jensen,

KRF’s Fritidsudvalg.

Fritids
politik

Venstresocialisterne:

Alle bør have lige adgang 
til at udfolde sig i fritiden

VS har faktisk ikke en fritidspoli
tik. Men vi har en politik for livet 
- der selvfølgelig også omfatter fri
tiden. En politik, der som mål har 
et socialistisk demokrati. D.v.s. et 
samfund, hvor goderne, forplig
telserne, rettighederne og indfly
delsen er ligeligt fordelt mellem al
le, og hvor befolkningen selv be
stemmer, hvordan samfundet skal 
indrettes. Dels gennem en ud
strakt grad af selvstyre på ar
bejdspladserne og i lokalområ
derne, og dels gennem en fælles 
demokratisk diskussion og afgø
relse af de spørgsmål, der har be
tydning for hele samfundet. Et 
samfund, hvor ingen skal stå ved 
en drejebænk hele livet, eller væ
re lærer eller for den sags skyld 
politiker hele livet. I alles tilværel
se skal der være plads til både fy
sisk arbejde, undervisnings- og op
dragelsesarbejde, kulturelle akti
viteter, og det, der i dag hedder 
politisk arbejde, vil blive et anlig
gende for enhver. På samme må

de vil fritiden blive en del af livet - 
og ikke som i dag, hvor fritiden 
kun får mening gennem sin mod
sætning: Arbejdstiden.

Lige adgang
Denne langsigtede målsætning 

har også betydning for vores ak
tuelle fritidspolitik. Først og frem
mest drejer det sig om at angribe 
de store forskelle i folks levevil
kår, i dagens samfund. Alle bør 
have lige adgang til at udfolde sig i 
fritiden, efter egne lyster og ev
ner. En nedsættelse af den dagli
ge arbejdstid, en ordentlig løn, et 
billigt og sundt sted at bo, og op
hævelse af de mange begrænsnin
ger af udfoldelsesmulighederne 
for de arbejdsløse, kontant
hjælpsmodtagerne, pensionister
ne o.s.v. Alt sammen er det cen
trale fritidspolitiske krav, selv om 
de normalt ikke forstås på denne

måde. Lad mig nævne et par kon
krete eksempler.

Andre muligheder
Inden for medieområdet skal 

alle borgere have fri og lige ad
gang til et lokalt værksted med 
mulighed for at producere radio, 
tv, video og hvad lysten og fanta
sien ellers rækker til. Det offentli
ge må stille udstyret til rådighed, 
og bør ligeledes lønne lokale 
konsulenter, så brugerne kan læ
re, hvordan udstyret skal bruges. 
Elvis folk hellere vil se en ameri
kansk action-film fra en af de nye 
satellitter, sendt ud i det kom
mende hybrid-net. Så folk om det. 
Det må den enkelte selvfølgelig 
selv bestemme. Det afgørende er, 
at der er andre muligheder -  ger
ne i forbindelse med et lokalt bru
gerstyret beboerhus, hvor der bå
de er medieværksted, bibliotek, 
teater- og musikcafé, og hvad bru-
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gerne iøvrigt har lyst til at have på 
stedet.

Inden for idrætten er der hel
ler ingen modsætning imellem at 
se Jesper Olsen i lørdagssporten, 
og at deltage i et idrætsprojekt for 
arbejdsledige, og andre der er 
hjemme i dagtimerne. Det afgø
rende er også her, at muligheder
ne er til stede, og at begge former 
for fascination af idrætten får lov 
at trives: Dén med at se på noget 
virkelig godt -  og den med selv at 
være med. Derfor er det så vigtigt 
at få nogle flere idrætsfaciliteter, 
som ligger tæt på folk. Hvis natu
ren ikke er med os, så må vi ryd
de parkeringspladsen, lægge nog
le fryserør i jorden -  og så har vi 
en skøjtebane. Der skal være 
plads til et par invalidebiler. De 
andre må parkere et andet sted. 
Om nødvendigt uden for byen.

Fritids
politik

Steen Tinning.

Mindre kan gøre det
Bevares, det er ikke en skøjtehal 
med tilhørende omklædningsrum 
og slikbod. Men mindre kan gøre 
det. Ikke mindst, hvis det er mu
ligt at klæde om og få en vand (el
ler andet) i det lokale brugersty
rede beboerhus. De fleste bolig
blokke har også selskabslokaler 
eller andre fællesrum -  og boks

ning og brydning er stadigvæk 
idræt. Den fysiske styrke kan ud
vikles andre steder end i helse
centrets maskinpark. Og derud
over kan rummet bruges til dans, 
smidighedsøvelser, bordtennis og 
alle mulige former for kropskul
tur, der ikke kræver så voldsomt 
meget plads.

Egne kvaliteter
Muligheden for at udfolde sig 

kropsligt skal ikke være bestemt 
af, om man er medlem af en 
idrætsklub, et idrætssamvirke el
ler andet. Idrætsforeningerne må 
klare sig ved deres egne kvaliteter 
-  og ikke lukrere på en næsten to
tal monopolisering af den offent
lige støtte til kropslige udfoldel
ser. Denne offentlige støtte skal 
gives direkte til grupper af folk, 
der ønsker at være aktive.

Frisind og demokrati
Også på dén måde vil vi få mu

lighed for et endnu rigere kultur- 
og fritidsliv præget af frihed, fri
sind og demokrati -  et liv, hvor 
også den levende idræt har sin 
plads i kraft af egen styrke og eg
ne kvaliteter. Om firmaidrætten 
finder en plads? Det må tiden vi
se.

Steen Tinning, 
MF for VS.
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Det konservative Folkeparti:

Det er nødvendigt at formulere en 
idræts- og fritidspolitik
Af folketingsmedlem Flemming Jensen, Det konservative Folkeparti

Udviklingen på arbejdsmarkedet 
går klart i retning af, at vi skal til at 
arbejde mindre og have mere fri
tid. Og den fritid, vi har, og får, 
skal helst udnyttes på en aktiv og 
sund måde.

Det konservative Folkeparti 
mener, at idrætten er en god ting 
at beskæftige sig med i sin fritid. 
Målsætningen for idrættens og 
det øvrige børne- og ungdomsar
bejde er at kunne opfylde en ræk
ke sociale og sundhedsmæssige 
behov, medvirke til en aktiv fri
tid, skabe øget livsglæde, styrke 
den enkeltes moral og sundhed og 
samtidig være en opdragende fak
tor i vort demokratiske samfunds
system.

Idræts- og fritidssektoren er en 
del af hele vort kulturelle sam
fundsmønster. Selvfølgelig er det 
ikke alle, der ønsker at dyrke 
idræt i deres fritid, men vi arbej
der for, at Hest mulige kan få dæk
ket behovet for fysisk aktivitet, 
hvad enten det sker som motions-, 
konkurrence-, eliteidræt eller an
den form for fritidsudfoldelse. Det 
er derfor nødvendigt at formulere 
en idræts- og fritidspolitik, der gi
ver retningslinierne og skaber de 
rammer, hvorunder idræts- og fri
tidssektoren fremover kan udfol
de sig.

Firmaidræt, der i dag dyrkes af 
175.000 mennesker, er et område, 
som Det konservative Folkeparti 
fuldtud kan støtte. I firmaidræt 
sættes det sociale samvær i høj
sædet. Man mødes på en hygge
lig måde og motionen -  ikke præ-

Flemming Jensen.

stationen, er det vigtigste. Gen
nem motionen og samværet ska
bes et sammenhold, som både er 
til gavn for de ansatte -  i form af 
et godt arbejdsklima på arbejds
pladsen, og virksomheden -  i form 
af gode resultater. Et godt ar
bejdsklima betyder nemlig meget 
for en virksomheds resultat.

Dansk Firmaidrætsforbund har 
lige fået 7,3 millioner kroner fra

tipsmidlerne. Det er en stigning i 
tilskuddet på omkring 400.000 
kroner på et år. Men det er pen
ge, der er givet godt ud. Først og 
fremmest fordi, at pengene går til 
en gruppe af idrætsudøvere, som 
ikke kun tænker på præstationer, 
men som lægger mere vægt på 
samværet.

Ikke fordi Det konservative 
Folkeparti ikke støtter konkur
renceidræt. Vi mener, at konkur
rencemomentet er et helt natur
ligt led i næsten al idrætsudøvelse 
på ethvert plan. Der konkurreres 
jo ikke kun for at opnå topresul
tater, men fordi lysten til at kap
pes ligger dybt i de fleste menne
sker og ofte er en naturlig ramme 
om næsten al fysisk udfoldelse. 
Konkurrencen er derfor, for langt 
de Heste i højere grad et middel 
end et mål med idrætsudøvelsen. 
Derfor ser Det konservative Fol
keparti heller ikke noget usundt 
eller forkert ved konkurrence
idræt i almindelighed.
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Grundfos-Sport og Hobby har 
mere end 10 aktiviteter 
på programmet

Vi besøger denne gang pum
pefabrikken GR UND F O S i 
Bjerringbro. Der er beskæf
tiget omkring 3.000 medar
bejdere, hvoraf ca. halvdelen 
er medlem a f Grundfos- 
Sport og Hobby. Firmaet 
har bygget sit eget fritidscen
ter på ca. 2.000 kvadratme
ter, der rummer et hav a f  
muligheder fo r  GR UND- 
F O S ’ medarbejdere. Der
udover har firm aet bl.a. også 
anlagt sit eget udendørs 
idrætsanlæg.

Pumpefabrikken GRUNDFOS i 
Bjerringbro, som er beliggende i 
Viborg amt, blev grundlagt for 40 
år siden af Poul Due Jensen. Fir
maet beskæftiger i dag omkring 
3.000 medarbejdere, hvoraf ca.

Vi besøger 
en klub

Formanden for Grundfos-Sport, Niels 
Dal s gård.

halvdelen er medlem af firma
idrætsklubben Grundfos-Sport og 
Hobby. Med sine ca. 3.000 ansat
te er Grundfos den største ar
bejdsplads i Bjerringbro kommu
ne, hvor der bor omkring 12.000 
indbyggere. Af de 3.000 medar
bejdere bor omkring de 55 pro
cent af dem i Bjerringbro kom
mune.

Firmaidrætsklubben Grund

fos-Sport blev stiftet den 26. fe
bruar 1964. Klubben har i dag 
bl.a. følgende aktiviteter på pro
grammet: fodbold (ude og inde) 
håndbold, skydning, bordtennis, 
badminton, fiskeri, svømning, mo
tionsløb, billard og volleyball. 
Niels Dalsgård har siden 1981 væ
ret formand for klubben.

Det koster 10 kr. i kontingent 
pr. måned at være medlem af 
Grundfos-Sport og Hobby. Belø
bet dækker alle udgifter i forbin
delse med deltagelse i diverse 
stævner og turneringer m.v. I 
Grundfos-Sport lægger man me
get stor vægt på interne stævner 
mellem de respektive afdelinger i 
virksomheden. Man afviklede 
bl.a. i november 1984 et internt in
dendørs håndbold- og fodbold
stævne med deltagelse af 13 hånd
boldhold og 30 fodboldhold. Og 
det er værd at bemærke sig, at de 
deltagende hold bestod af både 
herre- og damehold, men også 
mixhold. -  Det er meget popu
lært at mixe holdene med både 
damer og herrer, men det er kun 
tilladt at mixe med spillere, der al
le arbejder i den samme afdeling, 
understreger Niels Dalsgård. Han 
finder det endvidere særdeles po
sitivt, at både de respektive che
fer og ledere på virksomheden 
deltager på lige fod med de øvri
ge medarbejdere i firmaklubbens 
mange aktiviteter.

Siden 1979 har Grundfos-Sport 
været i økonomisk samarbejde 
med Grundfos Hobby. Samarbej
det består bl.a. i, at man kører nogle
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Det store og flotte Fritidscenter ligger i nogle naturskønne omgivelser. (Foto: jr. DFIF)

fælles bankospil samt salget af 
den årlige julekalender. På årsba
sis har man en samlet indtægt på 
omkring 200.000 kr. Grundfos’ ju
bilæumsfond yder hvert år et øko
nomisk tilskud på 25 procent af 
kontingentindtægten til Grund
fos-Sport og Hobby.

Grundfos’ jubilæumsfond blev 
oprettet i forbindelse med fir
maets 25 års jubilæum i 1970. 
Fondens formål er at støtte velgø
rende og kulturelle samt uddan
nelsesmæssige formål til gavn for 
firmaets medarbejdere. Fonden 
får hvert år tilført 1 promille af 
Grundfos A/S omsætning.

På initiativ af Grundfos A/S stif
ter fabrikant Poul Due Jensen, 
byggede og indviede firmaet i 
1978 et fritidscenter for virksom
hedens medarbejdere. I 1983 blev 
centret udbygget således det i dag 
omfatter ca. 2.000 kvadratmeter 
indeholdende bl.a. et autoværk
sted med tilhørende malerværk
sted, et tømrerværksted, et kera

mikværksted, et mørkekammer til 
fremkaldelse af film og fremstil
ling af billeder, et skydelokale 
med 10 15-meter baner, omklæd
ningsrum, museum samt opholds
rum og diverse mødelokaler m.v.

Derudover har man også en 
meget aktiv filmklub på virksom
heden. Der vises bl.a. gamle bio
graffilm hveranden torsdag på 
virksomheden, hvor hele familien 
er velkommen. Man har været 
helt oppe på omkring 300 delta
gere til en af disse filmaftener.

I 1980 indviede man firmaets 
eget udendørs anlæg. Det inde
holder 1 11-mands fodboldbane, 1 
7-mands fodboldbane samt 2 
håndboldbaner. Der er plads til de 
nævnte aktiviteter på én gang.

Selv om firmaet på nuværende 
tidspunkt kan tilbyde sine medar
bejdere særdeles gode fritidsfor
hold, så er der alligevel planer om 
at udbygge centrets faciliteter. 
Det næste man har planer om at 
bygge, er en idrætshal i tilknyt

ning til fritidscentret og de uden
dørs arealer. Og derefter har man 
også planer om at bygge en svøm
mehal, understreger formanden 
for fritidscentret og jubilæums
fonden, tidligere økonomidirek
tør i Grundfos A/S, Henning Jør
gensen. Det er hans opfattelse, at 
opførelsen af idrætshallen vil være 
en realitet i løbet af nogle få år, 
mens svømmehallen ligger lidt 
længere ude i fremtiden.

Grundfos Fritidscenter ejes af 
firmaet Grundfos A/S. Centrets 
formål er at danne rammen om 
medarbejdernes fritidsinteresser 
gennem hobbyarbejde, sport eller 
ved andre fælles aktiviteter og ar
rangementer, der kan medvirke til 
et godt samarbejde medarbejder
ne imellem, og et sundt arbejds
klima i det daglige, til glæde og 
gavn for alle på Grundfos A/S.

Der er ansat en bestyrer til at 
varetage den daglige ansvarlige le
delse. Det koster omkring 500.000 
kr. at drive centret på årsbasis,
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som betales af Grundfos A/S. Fir
maet har også betalt de installere
de maskiner samt det øvrige in
ventar, som frit kan benyttes af al
le medarbejdere samt deres ægte
fæller, hvis man er medlem af 
Grundfos-Sport og Hobby og har 
indløst et medlemskort til Grund
fos Fritidscenter.

De materialer man skal bruge 
til den eller de pågældende akti
viteter, man nu ønsker at beskæf
tige sig med på centret, skal man 
selv betale. Der er også mulighed 
for pensionister og efterlønsmod
tagere at benytte Fritidscentret ef
ter nogle nærmere fastsatte reg
ler.

Centret er åbent på hverdage 
fra 08.30 til 22.00. På lørdage fra
08.30 til 17.30 og på søndage fra
08.30 til 11.30. Åbningstiden ud
over bestyrerens arbejdstid bliver 
udført af Grundfos-Sport og Hob- 
by’s medlemmer på frivillig basis 
og efter en nærmere udarbejdet 
vagtplan.

Udover de nævnte faciliteter 
har man 3 fritidshuse, som man le
jer ud til medarbejderne for et 
symbolsk beløb. Man har også 
købt en brugt lastbil, som man kan 
leje for en pris af 2 kr. pr. kørt ki
lometer.

På Grundfos A/S har man også 
ansat en professionel journalist og 
fotograf. Firmaet udgiver en in
tern information »internyt«, som 
udkommer hver uge. Derudover 
udgiver firmaet et månedsblad 
»Vand Posten«, som tilsendes 
samtlige medarbejdere via post
væsenet. Bagsiden på dette blad 
er forbeholdt de mange fritidsak
tiviteter m.v. i firmaets regi. I den 
ugentlige information har Grund
fos-Sport og Hobby også mulig
hed for at få korte meddelelser 
med. Grundfos-Sport og Hobby 
har endvidere mulighed for at 
trække på såvel journalistens som 
fotografens ekspertise.

På spørgsmål om DFIF’s nye 
initiativ vedr. en kompetencegi
vende projektlederuddannelse 
specielt med sigte på idrætten, si-

Formanden for Grundfos ’s Fritidscen
ter og jubilæumsfond, Henning Jør
gensen.

ger formanden for Grundfos- 
Sport Niels Dalsgård, at den tan
ke ikke ligger fjern fra ham. Han 
siger i den forbindelse, at han tid
ligere brugte mellem 3 og 4 afte
ner om ugen på Grundfos-Sport. 
På nuværende tidspunkt bruger 
han kun 1 aften om ugen, hvilket 
skyldes hensynet til familien.

Niels Dalsgård fortæller til slut, 
at han regner med, at Grundfos- 
Sport sender omkring 50 deltage
re til Europasportsfestivalen 1985 i 
Middelfart.

Vi har spurgt Henning Jørgen
sen, hvad han mener om DFIF’s 
nye initiativ om en kompetencegi
vende projektlederuddannelse spe
cielt med sigte på idrætten, som vi 
omtalte i sidste nummer af FIR- 
MAI DRÆT. Initiativet lægger op 
til, at man ansætter en projektle
der i virksomheden -  i første om
gang som et forsøg.

Til det siger Henning Jørgen
sen, at han synes, det lyder spæn
dende, og ikke vil afvise, at det 
måske kan falde positivt ud. -  
Men jeg er dog stadig tilhænger 
af, at vi skal bevare den frivillige 
og ulønnede leder i foreningssy
stemet. -  Istedet for lønnede le
dere så jeg meget hellere, at for
eningerne gjorde mere brug af or
ganisationernes konsulenter. -  
Der ligger her et hav af uanede 
muligheder for de frivillige for
eningsledere, mener Henning Jør
gensen. -  Men det er min opfat
telse, at man i dag langt fra benyt
ter sig af denne mulighed ude i 
foreningerne! -  Men det er må
ske fordi, at organisationerne ikke 
har formået at »sælge« sine kon
sulenter til foreningerne eller må
ske fordi, at man endnu ikke har 
fuldt udbygget sin konsulenttje
neste til netop at varetage den 
slags opgaver!

-  Tror du, at den personalepo
litik, I på Grundfos har lagt for da
gen med hensyn til de mange fri
tidstilbud til medarbejderne, er en 
udvikling som vil brede sig til an
dre virksomheder?

-  Det håber jeg, og jeg vil gerne 
opfordre andre virksomheder til at 
følge vort eksempel op. -  Vi har 
kun positive erfaringer med vort 
fritidstilbud til medarbejderne, un
derstreger Henning Jørgensen. -  
Det betyder nemlig meget, at man 
også lærer hinanden at kende i fri
tiden. -  Man får nemlig mange 
gange et helt andet indtryk af en 
person, når man lærer vedkom
mende at kende i fritiden også, og 
det kan smitte positivt af i det dag
lige arbejde, konkluderer Hen
ning Jørgensen.

Han understreger endvidere, at 
hvis der er virksomheder eller an
dre som har ønsker om at se eller 
høre om Grundfos Fritidscenter 
samt de øvrige fritidsfaciliteter 
m.v. i virksomhedens regi, er man 
meget velkommen til at kontakte 
os. Det kan ske ved henvendelse 
til Henning Jørgensen på tlf (06) 
68 14 00, lokal 5211. -jr.

20 FIRMAIDRÆT



Ny oversigt over kommunale 
støtteordninger, lokaler 
og udendørsanlæg

Samarbejdsudvalget mellem amts
konsulenterne for fritidsundervis
ning og konsulenterne for idræts- 
og ungdomsorganisationerne har 
pr. 1/11 1984 udgivet en ny over
sigt over kommunale støtteord
ninger, lokaler og udendørsan
læg. DFIF er repræsenteret i 
Samarbejdsudvalget ved konsu
lent Jørgen Rasmussen.

Oversigten er en opfølgning og 
ajourføring af en lignende udgivet 
oversigt fra den 1/10 1980. Den 
nye bog indeholder en oversigt 
over samtlige 275 danske kom
muners støtteordninger samt en 
total oversigt over samtlige eksi
sterende lokaler og udendørsan
læg i kommunerne.

DFIF har udsendt 1 gratis eks

emplar af den nye oversigt til 
samtlige sammenslutninger. Hvis 
man ønsker flere eksemplarer i 
sammenslutningerne, eller man 
som enkeltperson ønsker at er
hverve oversigten, kan den købes 
ved henvendelse til forbundskon
toret på tlf. (09) 22 55 92 for en 
pris a f50,00 kr. incl. forsendelse.

- F -

Lovudvalget giver 
lyd fra sig

På opfordring skal der her kom
me en lille epistel fra lovudvalget, 
et udvalg, som vel af de fleste be
tragtes lidt perifert, men som for 
andre måske har haft værdi.

Lovudvalget arbejder nok lidt i 
det skjulte, men har til stadighed 
opgaver at løse i overensstemmel
se med de for udvalget givne 
retningslinier, der skal være i 
kontakt med DFIF’s styrende or
ganer, at vi skal gennemgå og 
skriftligt kommentere forslag til 
lovene, der skal behandles på re
præsentantskabsmøder, at vi selv 
kan fremsætte forslag til lovene

samt, at vi skal give udtalelser i sa
ger vedrørende lovene samt afgø
re fortolkningsspørgsmål.

Herudover har lovudvalget i sin 
forretningsorden fastlagt, at vi står 
til rådighed for kredse og sam
menslutninger, som skulle ønske 
vor bistand vedrørende love m.v. 
Et tilbud som der (heldigvis) har 
vist sig at være brug for endda ret 
så ofte.

Igennem årene har lovudvalgs
medlemmer også deltaget i arbej
det, når der skulle ses på organi
sationsændringer og -tilpasnin
ger, for at forbundet til stadighed

kunne være i overensstemmelse 
med de krav, der stilles.

Lovudvalgets afgørelser i for
tolkningsspørgsmål gør ofte, at 
nogle »får ret« medens andre »får 
uret«, hvilket jo giver rigelige mu
ligheder for, at vi ind imellem kan 
blive lidt upopulære. Men på den 
front har vi nu ikke følt de stærke 
udladninger -  og i øvrigt har vi 
kendt denne risiko inden vi sagde 
»Ja« til jobbet.

Vi har også givet fortolkninger 
af love m.v., som vi har ment var 
af så principiel karakter, at vi har 
udgivet »Fortolkninger« i et vist 
omfang, og vi har hertil modtaget 
en opfordring til at offentliggøre 
disse i FIRMAIDRÆT frem
over, noget vi vil tage stilling til på 
næste lovudvalgsmøde.

Lovudvalget står til rådighed 
for alle ledelser i Dansk Firmai
drætsforbund, og vi kan kun ind
byde til »at bruge os«.

Lovudvalget.
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Det skrev 
Dansk 

Firmaidræt 
for 20 år 

siden
F IR M A ID R Æ T T E N S
DAG
På Dansk Firmaidræts Forbunds 
årsmøde i Ålborg blev af forbun
dets hovedbestyrelse fremlagt føl
gende forslag:

Bestyrelsen foreslår, at forbun
det indfører et årligt landsstævne, 
der på bred basis kan vise firma
idrættens idé og arbejde, hvorfor 
valg a f fodbold- og håndboldudvalg 
udgår, og det overlades til besty
relsen at nedsætte et stævneud
valg.

Forslaget var ledsaget af supple
rende bemærkninger:
1. Arrangementet af stævnet læg

ges på skift i interesserede byer, 
hvorved der kan opnås stor pro
pagandamæssig virkning.

2. I det af bestyrelsen nedsatte 
stævneudvalg kan indvælges 
medlemmer uden for bestyrel
sens kreds.

Firmaidræt 
-også 
for dig

3. For at indvinde erfaring udskri
ves stævnet det første år i føl
gende discipliner: fodbold - 
håndbold herrer -  håndbold da
mer, med 1 hold fra hver orga
nisation i hver disiplin.

4. Deltagerberettiget er enhver fir
maklub, brancheklub samt 
etatsklub, der er tilsluttet en or
ganisation under D.F.FF.

5. De deltagende hold opdeles i 
puljer, i det omfang arrange
mentet kræver.

6. Den økonomiske ramme for 
stævnet fastlægges i relation til 
forbundets regnskabs-budget.

7. Der nedsættes et ærespræsi
dium med stærkt lokalt islæt.

8. Stævnet foreslås afholdt første 
gang i 1985 i Kolding.
Kolding Firma Sport har erklæ
ret sig villig til at medvirke ved 
arrangementets afvikling i den
ne by.

For og imod.
At omhandlede forslag ville gi

ve anledning til en længere debat 
med mange indlæg var ventet af 
mange, og at ikke alle ville gå ind 
for forslaget -  hverken helt eller 
delvis -  kom ej heller som nogen 
større overraskelse.

Umiddelbart efter, at forbund
ets formand, A. Agerskov Peter
sen, København, havde kommen
teret forslaget, tog diskussionen 
sin begyndelse.

Som første taler ønskede H. F. 
C. Bilbo, Lyngby-Tårbæk, forsla
get ændret derhen, at en række 
indledende »geografiske« stævner 
dannede en slags udtagelsesstæv
ner for det senere landsstævne. 
Ligesom Carl Hansen, Randers, 
tvivlede Bilbo på, at et stævne af 
det format, der var lagt op til i for
slaget, kunne afvikles på een 
week-end.

Henry Jepsen, DJ.I.F., foreslog 
som Bilbo et eller flere kvalifikati
onsstævner forud for selve lands
stævnet.

Sander Frederiksen, Svend
borg, efterlyste oplysninger i for
slaget om stævnets program ud

over det rent idrætslige, medens 
Knud Erik Petersen, Slagelse, K. 
Holden Jørgensen, Silkeborg, og 
Erik Hanfgarn, Nyborg, ønskede 
problemet om spilleberettigede 
deltagere præciseret og gerne løst 
derhen, at kun »ikke aktive« spil
lere måtte deltage på de tilmeldte 
hold.

Ønsker om at få skydning op
taget på stævnets program blev 
fremsat af R. Andreassen, Ran
ders, og E. Kjærgaard Kristensen, 
F.K.B.U.

H. Grønkjær, K.F.I.U., ønske
de flere detaljerede oplysninger 
fra bestyrelsen, men stillede sig i- 
øvrigt som formanden for 
F.K.B.U., E. Kjærgaard Kristen
sen, tvivlende overfor succes’en af 
et sådant landsstævne.

Endelig stillede K. B. Jensen, 
Horsens, spørgsmål om, hvorvidt 
sådanne stævner fandt sted i andre 
lande.

Efter at forbundsformanden 
havde haft ordet og besvaret de di
rekte stillede spørgsmål, blev be
styrelsens forslag uændret stillet 
under afstemning. 53 stemte for, 
13 imod, medens 27 undlod at 
stemme.

Konklusion.
Med årsmødet lidt på afstand, 

men dog med de mange indlæg fra 
mødet i frisk erindring, kan der ik
ke være nogen tvivl om, at den be
slutning, der blev truffet i Ålborg, 
var den rigtige.

At der fra hovedbestyrelsens 
side var tale om et vel gennemtænkt 
forslag, betvivler sikkert ingen. 
Der er i forslaget taget højde for 
såvel bane- som indkvarterings- og 
bespisningsproblemer osv., og med 
en værtsorganisation som Kolding 
Firma Sport ved rorpinden kan en 
bedre ramme omkring det første 
landsstævne ikke findes.

Tilbage er derfor nu kun at hå
be, at alle forbundets tilsluttede 
organisationer vil slutte op bag 
tanken om og idéen med FIRMA
IDRÆTTENS DAG:

A. A.
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Kursustilbud, kursusdeltagelse 
-  og hvad så?
Under denne overskrift skriver 
lemsblad »KORA« følgende:

Gennem de senere år har udbud- 
det af kursustilbud været mange
fold fra DF1F. Vi har rundt om
kring kunnet spore en stigende in
teresse for deltagelse, bl.a. ud fra, 
at har man deltaget i et veltilrette
lagt kursus med relevant indhold, 
virker reklamen efter mund til 
mund-metoden. Jeg har selv gen
nem de senere år været elev på et 
antal, for mig relevante kurser, 
nemlig Leder I—111, foreningsjura

Danmark er foreningernes land! 
Det er let at starte en forening, 
men det er ikke altid lige nemt at 
få et overblik over de rettigheder 
og pligter, der følger med. Idé
grundlaget kan derved let blive 
forsømt, hvis administrationen ta
ger overhånd.

For at lette den valgte bestyrel
se med arbejdet har DAFOLO 
Forlag, Frederikshavn, nu udgivet 
et hæfte på 50 sider »Ret og pligt

Poul E. Nitschke, Herning,

og dirigentvirksomhed.
Men hvad så?
Her mener jeg, at der fra DFIF 

helt mangler »holdning« til at bru
ge disse mange instruktører og le
dere. Jeg har (næsten) aldrig erfa
ret, at man ud af den meget store 
flok har tilrettelagt instruktør
virksomhed med egne uddanne
de. Der har været »føl-situatio
nen«, bl.a. inden for kursusleder
funktionen, men her er der jo tale

for foreninger«, der indeholder en 
vejledning i administrationen afen 
række økonomiske opgaver i for
eningsvirksomheden så som bl.a. 
tilskud samt regnskabs- og skatte
mæssige forhold.

Hæftet er et brugbart værktøj i 
den daglige foreningsvirksomhed 
og kan købes ved henvendelse til 
forbundskontoret telf. (09) 22 55 
92 for en pris af 50,00 kr. pr. hæfte 
incl. forsendelsesomkostninger.

i Ringkøbing Amtskreds med

om rent praktiske forhold (the, 
kaffe, mad, værelser o.m.a.).

Man »investerer«/inviterer, i øv
rigt meget dygtige instruktører, 
udefra og lader dem uddanne vo
re egne. Så kan de gå hjem i fol
den, og man starter et nyt hold. 
Jeg kunne egentlig godt forvente, 
at DFIF registrerede de uddan
nede, og udarbejdede en kvalifi
kationsliste, der kunne videreud
danne til at være instruktør på for
skellige niveauer, sammenslut
ning, kreds, landsdel og forbund.

Hvordan mon de andre for
bund har fået kvalificerede in
struktører?

Mon de også har undladt at af
prøve de enkelte i en aktuel situa
tion? -  Jeg tror det ikke. -  Mon ik
ke der skal nye strømninger til i 
dette spørgsmål, bl.a. ud fra den 
betragtning, at der ude omkring, 
ganske givet, går en række med
lemmer som har kvalifikationer i 
forvejen, som på mange områder 
rækker langt videre end det blå 
stempel, man får med fra et kur
sus, som supplement til de øvrige 
kvalifikationer, der ligger i en 
skuffe, til afstøvning og anvendelse 
den dag, man på forbundsplan vil 
være selvforstærkende ved, at an
vende egne midler til eget formål.

P. E. Nitschke, 
Herning FI. 

PS! -  Jeg synes da det er udmær
ket at få et kursus som Leder I—111 
og så det viser sig, at det godt kan 
anvendes i andre organisationer 
mod rimeligt honorar, men er det 
formålet?

Ret og pligt 
for foreninger
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K L U B A F T E N E R I  
K O R S Ø R
Hver aften vinteren igennem af
holdes der klubaftener i Korsør 
Firma Sport’s klubhus lokale. Alle 
medlemmer af sammenslutningen 
samt familie og arbejdskamme
rater er velkomne. Der er i klub
huset mulighed for at spille kort, 
skak, dart, ludo og meget andet. 
Derudover bestræber man sig på, 
at mindst een fra bestyrelsen er til 
stede til at besvare eventuelle 
spørgsmål vedr. Korsør Firma 
Sport, fremgår det af sammenslut
ningens medlemsblad.

Som det ses på billedet, er bueskyd
ning også populært blandt børnene, 
der her har spændt buen til ære for 
fotografen.

B U E S K Y T T E 
A K T IV IT E T  
I E S B JE R G

Esbjerg Firmaidræts haller er jo 
som bekendt ramme om et man
gefold af aktiviteter. Som det nye
ste nye, dyrkes der nu også bue
skydning.

To kælderrum under hal 1 er 
blevet slået sammen, så der er 
fremkommet et 25 meter langt 
rum. Altså et rum, der er langt 
nok til en indendørs bueskyd
ningsbane, som normen forlan
ger, skal være minimum 18 me
ter.

Bueskydningen foregår dog 
endnu ikke i E.F.I.-regi. Men det 
skulle undre, om der ikke snart 
var en del af E.F.I.’s aktivister, der 
fik lyst til at prøve denne facine- 
rende idræt.

Foreløbig er det den gamle 
»Bueskyttelauget Viking af Es
bjerg«, der nylig er genopstået, og 
som har lejet sig ind. Og både bue
skytterne og E.F.I. er meget til
fredse med denne ordning.

Som det kan ses, er der vældig 
aktivitet på banen, og bueskytter
ne har fået øget tilgangen væsent
ligt, efter at være rykket ind i dis
se lokaliteter.

S vend Aage Jakobsen.


